
Karl Håhr skriver på kommunens hjemmeside

Et flertal i Varde Byråd besluttede på mødet tirsdag at sende et forslag i høring, der vil omdanne Sct. 
Jacobi Skole til skolen for alle 7.-9. klasser i Varde by, mens Brorsonskolen og Lykkesgårdskolen vil være 
for elever i 0.-6. klasse. Lykkesgårdskolen skal fortsat huse specialklasseleverne.

-Men jeg vil gerne pointere, at beslutningen ikke er taget endnu. Jeg ser frem til en god debat med 
argumenter for og imod en overbygningsskole, siger formanden for udvalget for børn og undervisning Karl 
Haahr (L).

Diskussionen om ny skolestruktur er udløst af den omfattende renovering, der venter på Lykkesgårdskolen 
på grund af skimmelsvamp. Renoveringen vil også omfatte Lykkesgårdhallen, hvor der er konstateret 
skimmelsvamp i tag og gulve.

Skolestrukturen er i høring til 16. januar og bliver derefter igen taget op i politiske udvalg og byråd

Høringssvar vedr. skolestruktur i Varde by

Udviklingsrådet for Varde by kan ikke støtte forslaget til ændring af 
skolestrukturen.

Som begrundelse herfor henviser vi til det fælles høringssvar fra de 3 
skolebestyrelser og til de tidligere afgivne høringssvar i samme anledning.

Høringssvarene ses herunder

Udviklingsrådet mener ikke at ændringerne har hverken pædagogiske eller 
økonomiske fordele.

Udviklingsrådet gør samtidig opmærksom på, at der i kommuneplanen er 
udlagt et større boligområde i Varde Syd, hvilket gerne skulle medføre øget 
pres på skolerne i varde by i almindelighed og på Lykkesgårdskolen i 
særdeleshed.

Niels Kristian Hindsig
formand



Emne:

Besvarelse på Skoleudvikling i Varde Kommune frem mod 2020.

Ref.  Varde Kommunes skrivelse af 05 FEB 2009, ” Dok.nr. 510622”

1. Ved ref. har Varde Kommune bl.a. anmodet Udviklingsrådet for Varde by ( UVR-VB), at 
besvaret  3 nedenstående spørgsmål: 

1.1 Strukturen omkring overbygningsskolernes skoledistrikter

1.2. Hvor skal 7. kl. placeres.

1.3. Helhedsskole.

2. UVR-VB, har følgende bemærkninger:

2.1.  Strukturen omkring overbygningsskolernes skoledistrikter: Bilag til ref. dok. 433462.
 UVR-VB har ingen bemærkninger. 

2.2.  7. klasses fremtidige placering: Bilag til ref.  dok.513551, 513516.
 Eftersom dette forslag har til hensigt at styrke elevernes uddannelses, finder UVR-VB, dette som den 
rigtige løsning, at placere 7 klassetrinet på overbygningsskolerne.

2.3.  Helhedsskolen: Bilag til ref. Dok. 503106 , dok. 511323.
 2.3.1. UVR-VB finder ikke det tilsendte oplæg til Helhedsskole, er belyst på en sådan måde, at der kan 
tages kvalificeret stilling til emnet. 
2.3.2. UVR-VB finder forslaget med, at eleverne skal opleve dagen i skolen og SFO, som en helhed, er et 
rigtig godt tiltag. 
2.3.3. UVR-VB undre sig over, at 3 klasserne ikke er medtaget under helhedsskolen, eftersom denne 
klasse også er en del af indskolingen.
2.3.4. Den i ref. angivne forøgelse af undervisningstimer, er også en forøgelse af lærertimer, som dermed 
er en omkostning. Det fremgår ikke helt tydelig, hvor denne omkostning skal tages fra. Er det 
”kommunekassen” eller fra de øvrige aktiviteter på den enkelte skole?. 
2.3.5. UVR-VB har med glæde bemærket, at der fortsat skal lægges vægt på et tæt samarbejde mellem 
skole og skolebestyrelse.
 

Poul J.L. Jacobsen

formand



Emne:

Besvarelse på Skoleudvikling i Varde Kommune frem mod 2020.

Ref.  Varde Kommunes skrivelse af 20 AUG 2008, ” Dok.nr.401986”

1. Ved ref. har Varde Kommune bl.a. anmodet Udviklingsrådet for Varde by ( UVR-VB), at 
besvaret 4 nedenstående spørgsmål: 

1.1 Strukturen omkring overbygningsskolernes skoledistrikter

1.2. Hvor skal 7. kl. placeres.

1.3. Helhedsskole.

1.4. Fælles skoleledelse.

2. UVR-VB, har følgende bemærkninger:

2.1.  Strukturen omkring overbygningsskolernes skoledistrikter for Billum og Horne.

Vedr. ændring af skoledistrikt for skolerne i Billum og Horne, har UVR-VB ingen bemærkninger.       

2.2. Hvor skal 7. kl. placeres.

Eftersom dette forslag tilgodeser elevernes uddannelses, finder UVR-VB, dette som en god løsning, at 
placere 7 klassetrinet på overbygningsskolerne.

2.3. Helhedsskole.

UVR-VB finder ikke det tilsendte oplæg til Helhedsskole, er belyst på en sådan måde, at der kan tages 
stilling til kvaliteten for en af modellerne. UVR-VB finder, at en beslutning om ændring af nuværende 
samarbejde mellem indskoling og SFO, bør foretages i tæt samarbejde mellem skole og 
skolebestyrelse. Således at ændringer sker når den enkelte skole er motiveret og moden. 

3.4. Fælles skoleledelse.

UVR-VB, har ingen bemærkninger til en ny ledelsesstruktur, blot det styrker elevernes læring og ikke 
forringer samarbejdet mellem skole og forældre, herunder skolebestyrelserne.

UVR-VB finder dog, at dette arbejde bør afvente undervisningsministerens lovforslag og vedtagelse i 
Folketinget. 

Poul J.L. Jacobsen

formand


